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Redaktionen har ordet 
 
I dette nummer af Accent bladet kan du læse en spændende artikel i flere dele, 
skrevet af vores medlem Mats Caselid tidligere ”Champagne” fra Lomma, Sverige.  
I dette nummer af bladet kommer del 1, her kan du lære at renoverer Accentens 
motor. Artiklen er skrevet så instruktivt, at du selv kan gå i gang med projektet. Del 
2 kommer i næste nummer af klub bladet. Artiklen er skrevet på svensk, men vi 
satser på at det er ok. 
 
Peter Tobiasen ”Nemo” har skrevet en artikel om sin deltagelse i Helsingør 
Sejlklubs kapsejlads Sjælland rundt, måske dette kan medvirke som inspiration for 
at nogle af jer andre kunne få samme ide? 
 
Årets resultatliste af SRPI findes ligeledes i bladet. Fra start var der tilmeldt 6 
Accenter og 4 fuldførte. 
 
Klubbens nye tiltag, med et antal kontaktperson fordelt rundt i landet er gået i luften 
i år. Og der er nyt fra nogle af regionerne 
 
Og ikke mindst finder du indkaldelsen til generalforsamlingen februar 2017 sidst i 
bladet.  
 
God læselyst Palli og Leif 
 

   
 

              
                                    Så er det op af køjen, vinterarbejdet på båden venter, se næste side 
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Vinterprojekt – renovering av 
Dieselmotor denna vinter 
också… 
av Mats Carselid 

 

Förra vintern renoverade jag min Accentmotor och när jag fick chans att köpa en motor extra tog 

jag den. Jag är nu båtlös, Accenten är såld, men varför bara renovera EN motor när man kan 

renovera TVÅ?? 

 

Att lyfta ur motorn ur en accent är lätt. Man lossar allt som behöver lossas och glöm inte att 

fotografera mycket. Till våren har man garanterat glömmt det mesta. Sedan tar man bort generatorn 

från motorn och vipps så är det klart att lyfta motorn upp genom förluckan. Jag använde 

båtklubbens mastkran och det var inga problem alls. Precis när motorn är på väg genom luckan 

måste motorn vinklas lite men det är inget svårt alls. Tiden för att lossa motorn och lyfta upp den 

uppskattar jag till ca. 30 minuter. 

 

’Objektet’ för min renovering är en Yanmar YSB8 från sent 70-tal. Jag hittade motorn i Köge vi 

gjorde affär och lastade in motorn i bilen. Säljaren hade haft motorn i en Bianca, men uppgraderat 

till ny motor med mer hästkrafter. Säljaren sa att motorn hade lite dålig kompression. Det är ett rätt 

vanligt problem och kan härledas till några få saker som jag ska fixa och beskriva i två nummer av 

Accentbladet. I detta nummer beskriver jag demontering, analys och åtgärdsplan och i nästa 

nummer skruvar jag ihop allting och avslutar med provkörning.  

 

Legenden säger att Yanmar fick en stor säck med pengar av FN under 60-talet med uppdrag att 

utveckla en motor som var enkel, robust och med grova dimensioner för att kunna pumpa vatten i 

öknen. Yanmar utvecklade en 1-cylindrig motor med liggande cylinder och det skulle visa sig att 

det var enkelt att marinkonvertera motorn. Eftersom cylindern är liggande är motorn väldigt platt 

och låg (jämför exempelvis med Yanmar 1GM som har stående cylinder). Den låga höjden gjorde 

motorn till ett bra alternativ när Accenten skulle ha motor.  

 

Under 70 och 80-talet var YSB-motorn en mycket vanlig motor i Svenska och Danska segelbåtar. 

Om legenden är sann eller ej låter jag vara, men visst – det är en enkel motor och mycket lätt att 

arbetade med.  

 

Motorn finns i två storlekar, YS8 och YS12 där 8 och 12 indikerar antalet hästkrafter.  

Varianterna YSE, YSB och YSM betyder Early, Between och Modern.  

Skillnaderna är små mellan modellerna och många delar och komponenter är samma. Mellan E och 

B är skillnaderna väldigt marginella medan M-motorerna har vattenpumpen på andra sidan (under 

generatorn) som största skillnad.  

 

Förra vinterns renovering och genomgång var utav själva motorn. Jag har aldrig renoverat 

backslaget då jag inte funnit någon grund till det.  Det enda jag gjort med backslaget under dom 14 

år jag hade accenten vara att byta olja med 2-3 års mellanrum.  
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Denna renovering sträcker sig till att byta kolvringar, slipa ventiler och ventilsäten, byta 

vevstakslager, ställa in och justera insprutaren, ställa in ventilspelet, byta bränslefilter, byta 

motorolja och backslagsolja, rengöra motorfiltret, byta packningar, impreller, zinkanod och avsluta 

med en omgång värmebeständig sprayfärg i ’Yanmar grey’… 

 

 

                        Motorn lastad i bakluckan på väg från Köge till Lomma.  

 

Lite dieselteori kan vara på sin plats nu:  

En dieselmotor har till skillnad mot en bensinmotor inget tändstift med uppfigt att tända/explodera 

drivmedlet och därmed får kolven att röra sig. Dieselmotorns princip bygger istället på att när diesel 

utsätts för högt tryck självantänder den. Motorns princip är därmed betydligt enklare och en 

dieselmotor är mycket väl lämpad för ett liv på sjön och har färre delar som kan trassla. DOCK 

måste man alltid tillse att motorn har KOMPRESSION, alltså högt tryck i förbränningsrummet.  

Har motorn inte detta kommer dieseln inte kunna självantända eftersom trycket aldrig kommer att 

bli högt och motorn kommer inte att starta… 

 

Det saker som kan göra att kompressionen är dåligt är till huvudsak relaterade till motorns topplock: 

topplockspackningen kan vara dålig och släpper in luft. Topplockets ventiler och ventilsäte kan ha 

dåliga anläggningsytor, kolvringar slitna och släpper igenom luft, problem med otät insprutare och 

insprutningsrör osv… 

 

Ovanstående orsaker är att betrakta som mindre och förhållandevis billiga att åtgärda.  

Ett större problem är om topplocket är sprucket och luft läcker in i förbränningsrummet den vägen. 

Ersättningstopplock finns att köpa, både nya och begagnade, men då är betydligt mer pengar 

inblandade.   

 

Hur vet man då att kompressionen är dålig? 

Enklast är att mäta upp det med en kompressionsmätare. En sådan kostar en del, men ger direkt svar 

på hur det ligger till. Bilverkstäder eller verkstäder med kunskap inom dieselmotorer brukar kunna 

låna ut kompressionsmätare.  
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Demontering av topplocket pågår. 

 

    
Topplockets ventiler och ventilsäten var angripna av rost och professionell  

slipning är nödvändigt. 
 

Det som gick att se med blotta ögat vara att insug och utsugsventilerna samt ventilsätena hade 

dåliga anläggningsytor och därför inte täta - - > ger dålig kompression. Helt klart en källa till 

problem.  
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Via det röda låcket kommer man in till vevhuset med oljesump, vevstake och vevaxel.  

Genom att lossa vevstaken från vevaxeln får man ut cylindern på andra sidan motorn. 

Den röda ringen markerar muttern till oljesumpen. Genom att öppna den får man lätt 

 ut all olja istället för att suga upp det genom röret till höger. 

 

För att få ut kolven ur motorn och kunna göra kontroll av kolvrringarna öppnade jag det röda locket 

på motorns vänstersida. Detta är motorns vevhusventilation och denna är via en slang förbunden till 

topplocket så att motorn kan ’andas’.  

 

Det är svårt att se om kolvringarna är slitna, men är väl kolven ute så byter jag ringarna. Det är 

viktigt att rengöra kolvspåren från smuts, olja och sot. Jag lägger ner kolven i ren diesel under ett 

dygn och då löses smuts och avlagringar upp. . Att montera nya kolvringar görs bäst med ett 

kolvringsverktyg. Utan detta är det stor risk att dom nya ringarna förstörs.  

 

Anteckna gärna hur kolvringarna sitter. Man kan sätta ringarna fel och då uppnås inte funktionen till 

fullo.  

 
   

Kolvringsverktyg – viktigt när nya kolvringar ska montera men hjälper också till att ta bort dom      

gamla ringarna.  
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Cylindern urtagen ur motorn. Mellan vevstaken och vevaxeln sitter vevstakslagren som jag kommer 

byta.  

Jag kommer att byta vevstakslagren, men inte ramlagren. Ramlagren är vevaxelns lagring i motorns 

framsida och mot backslaget. Att byta ramlager kräver betydligt större ingrepp och det besparar jag 

mig med.  

 

I oljebytet och den allmänna renoveringen igår också att tömma motorn helt på motorolja via den 

stora skruven (se bild) samt att demontera filtret och rengöra detta. Motorn har inget vanligt filter 

som man byter ut med jämna mellanrum, utan har ett ’spaltfilter’ där smutsen samlas. Jag lägger 

mitt filter i ett bad av ren diesel och låter det ligga några dagar. Sedan gör jag rent filtret med 

tryckluft. Sen gör jag om processen igen med ren diesel och tryckluft ända till jag tycker att 

oljefiltret är rent och inte ger ifrån sig smuts när jag blåser med tryckluft och har en ren trasa 

bakom.  

 

 

                                            

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                      Motorns oljefilter uttaget.  

 



8 

 

                       

 

Nu när motorn är isärplockad börjar det stora jobbet med att få ihop allting igen – och att få det att 

fungera. Som jag skrev tidigare så är det en väldigt tacksam motor att arbeta med, men 

sprängskisser, fotografering och manualer är alltid bra att ha tillhands.  

I nästa del kommer jag beskriva ihopmontering av motorn.  

På gensyn då… 

//Mats Carselid 

 

 

 

 

                    
 

 

 
 
 
 
 
Siden sidste nummer af Accent bladet har vi fået følgende nye medlemmer, vi siger 
et kæmpe velkommen og håber I vil være aktive og falde godt til i en stor og 
rummelig klub. 
 
 

 
 
 
 

Mats Carselid  

Tistelgatan 8, 23438 
Lomma 

Champagne(SWE512) Lomma 

Chris Kalmar 

Grønhøjvej 62, 8700 
Horsens 

Elly(209) Horsens 

Kim B. Jørs 

Ved Kirkebjerg 34, 2605 ? Vallensbæk 

Velkommen 
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Brøndby 

Sandra D. Jong 

Hårbøllevej 61,4792 
Askeby  

Akka(358) Hårbølle 

Søren Wilken  

Bryggerhaven 3,9550 
Mariager 

    

Emilog Emilie Hyllested 

Kronborggade 14, 5.th. 
2200 Kbh. N 

Jorunn(432  Lynetten 
 
 

Dorte og Asbjørn Gadeberg 

Smedeengen 12, 2630 
Ishøj 

Lille My(s-19) Køge 

Hugo Bach 

Axel Heidesvej 3, 2970 
Hørsholm 

Bit (114) Rungsted  

Anja Tribler og Martin 
Sørensen  

Stoksbjervej 3, 4690 

Haslev 

199 Faxeladeplads 

 

 
 
                                             Sjælland Rundt 2016 

Torsdag den 23. juni 2016 gik starten til årets Sjælland Rundt race i Helsingør og 
Lena og jeg var så heldige at være med. Desværre ikke i vores egen Accent, 
Nemo, men som gaster i vores gode ven Thomas’s båd Cikija, en Albin Scampi 30 
fod. Vi var i alt 4 personer afsted, og det var første gang for os alle i Sjælland 
Rundt. 
 
Vi deltog i cruising klassen, og vores starttid var først kl. 16:30. Det var helt fint, da 
vi så havde dagen til at købe proviant til turen og ordne de sidste ting med at gøre 
båden klar - masser af tid… første fejltagelse: De første mange timer på dagen går 
langsomt, men jo tættere man kommer på starttidspunktet, desto hurtigere går tiden 
- lektie lært: Tag ud på vandet i GOD tid.  
Anden fejltagelse: Vejrudsigten for turen “lovede” fin vind, og Thomas mente selv, 
at vi havde diesel nok på tanken til de få timers motor sejlads vi evt. ville komme ud 
for… lektie lært: FYLD OP mens du har nem adgang til et tankanlæg der virker   
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Starten for vores klasse gik kl. 16:30 med vinden agten for tværs. Vi havde talt om 
muligheden for at sætte spiler, men da vores erfaring med spilersejlads var meget 
rusten tænkte vi, at det ikke var nogen god idé at teste vores spiler kundskaber ved 
Sjælland Rundt.  
Det holdt lige indtil vi så de fleste andre både sætte spiler i den lette vind. Så fik vi 
også sat vores spiler og udnyttet den smule vind der var. 
 
Et par timer efter start begyndte cruising klassen at blive indhentet og overhalet af 
de helt store både. Det var fedt at se de store både sejle tæt forbi os, og vi forsøgte 
gennem en kikkert, at lure hvordan deres sejl var trimmet til den lette vind, så vi 
kunne gøre dem kunsten efter.  
 

 
(foto: Jonas Vignal-Olsen) 

 
 
Inden starten havde vi besluttet, at dele os i 2 mandshold med 4 timers vagter. Det 
startede vi på allerede efter et par timers fælles sejlads. Det var lidt underligt at 
skulle lægge sig til at sove ved 19-tiden - man vil jo ikke gå glip af noget. Det blev 
dog lynhurtigt en rutine med vagtskifter. 
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(foto: Jonas Vignal-Olsen) 

 
Det var en stor oplevelse at sejle om natten. Natten mellem torsdag og fredag faldt 
der en hel del regn over Sjælland med meget kraftige tordenbyger. Fantastisk syn, 
at sidde i sikker afstand, og se alle lynene slå ned over land, og sejle under næsten 
stjerneklar himmel.  
Hele natten gik med meget meget svag vind. Omkring kl. 03:55 fredag morgen ved 
slutningen på min vagt, tog jeg disse to billeder af morgengry: 
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                                            Og her kun 21 minutter efter:  
 

 
 
Hele fredagen gik med, at kæmpe for at få optimal udnyttelse af den svage vind, 
men vi sejlede dræbende langsomt. Hele tiden tænkte vi, at nu kan vinden da ikke 
aftage yderligere. Endelig fredag eftermiddag kunne vi se Storebæltsbroen. 
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(foto: Jonas Vignal-Olsen) 

Ved 20-tiden sejlede vi under broen med næsten ingen vind. Ligesom vi troede, at 
det ikke kunne blive værre, så valgte den sidste brise at fordufte helt - og der lå vi 
så, lige akkurat syd for broen… 
 

 
(foto: Jonas Vignal-Olsen) 

De næste par timer drev vi videre sydpå med lige over 1 knob i “fart”. Da jeg kom 
op i cockpittet senere på aftenen var det blevet helt mørkt, og jeg var klar til at tage 
min vagt. Jeg kiggede tilbage mod broen, og kunne desværre konstatere, at vi 
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stadig lå omtrent samme sted som da jeg var gået ned om læ! Det var som om vi 
kun havde flyttet os få hundrede meter!  
Det var simpelthen dråben der fik mytteriet på Cikija til at bryde ud… eller noget �. 
Vejrudsigter i alle afskygninger blev tjekket, men der var ikke udsigt til nogen form 
for nævneværdig vind de næste mange  timer. Med 1-1,5 knobs fart var der stadig 
meget MEGET langt til Helsingør og mål. Heldigvis var vi lige fra turens start, alle 4 
enige om, at det vigtigste for os var at have det sjovt - det her var ikke sjovt - 
inklusiv udsigten til først at komme i havn sent søndag. Vi besluttede derfor 
enstemmigt, at udgå af det officielle løb og sejle videre for motor. 
 
Så snart beslutningen om at sejle videre for motor var taget, fortrød vi, at vi ikke 
havde brugt lidt tid i Helsingør på at fylde dieseltanken helt op - men men men 
ingen problemer, i følge havneguide.dk har Korsør lystbådehavn et fint diesel 
tankanlæg. Lidt over midnat stod vi på kajen ved anlægget og kunne læse denne 
besked på anlægget: "Ude af drift"… Nå men så måtte vi jo bare finde en anden 
havn med tankanlæg…. og videre gik turen til Omø.  
På Omø var der ingen seddel om, at anlægget ikke virkede, men der stod heller 
ikke på havneguide.dk at anlægget kun kan bruges når havnekontoret holder 
åbent. Havnekontoret holder ikke åbent kl. 01 om natten!!  
Med håb om diesel nok i tanken, fortsatte vi videre syd om Sjælland.  Meget tidligt 
lørdag morgen, ankom vi til Vordingborg Havn, hvor vi endte med at købe diesel fra 
byens Shell station. 
 
Lørdag ved middagstid, nåede vi til Stevns og den hjemlige Køge bugt kom til syne. 
Der var nu så meget vind, at vi kunne sejle lige så hurtigt for sejl som for motor.  
På de sidste sømil mod hjemhavnen Vallensbæk, blev vi indhentet af et større 
regnvejr.  
 
 

 
 
 

http://havneguide.dk/
http://havneguide.dk/
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Vi anduvede Vallensbæk Havn sent lørdag aften, trætte efter 54 timers sejlads, 226 
sømil, en masse juice, sandwich, chips og chokolade, og super mange erfaringer 
og oplevelser rigere. 
 
Jeg glæder mig til at være med igen en anden gang  
 

 

 
 
 
 
 

Vores Kasserer (Lars) har bedt redaktionen nævne, at enkelte 
medlemmer ikke har betalt kontingent for 2015 og 2016, få andre 
mangler for 2016.  
Kan du ikke huske om du har betalt, kan du spørge Lars på mob: 
41403769. Det vil være rigtig dejligt, hvis I fik dette bragt ud af 
verden.  
Når man alligevel er på disse tanker vil det være tid til at betale 
kontingent for 2017.  
Beløbet er i skrivende stund stadig kun Kr. 100,00- pr. år. 
 
Medlemmer som ikke har betalt kontingent for 2015/16 senest ved 
generalforsamlingen i februar 2017 vil blive slettet af medlemslisten. 
 

Få det nu bragt i orden på klubbens konto  
9011-4582556518 
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Kassereren har fået ny e-mail 
adresse 

augustesen20@gmail.com 
 

 
 

 
 

mailto:augustesen20@gmail.com
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Bent på tur med ”Jacohei” 

sommeren 2016 

 
 

 
 
 

Resultatlister fra årets SRPI 
Der var tilmeldt 6 Accenter, 1 mødte ikke til start, 1 udgik og 4 fuldførte. Stor respekt fra 
redaktionen, for dem som fuldførte i det meget hårde vejr. Det blæste op til 18 sek.m. 

 

 
Lige et stemningsbillede fra Kulhuserenden – vinden lige i snuden - av mine arme. 

 

Mindeord 
Leif Andersen skriver. 

Den 11. november 2016 mistede Dansk Accent 26 klub et skattet 

og utroligt aktivt medlem.  

Tidligere formand Bent Andersen, ”Jacohei” er her ikke mere. 

Bent har de sidste par måneder været ramt af en hastigt udviklende 

cancer, på trods af sygdommen og hyppige hospitalsindlæggelser, 

har han bibeholdt sit gode humør lige til det sidste.  

Bent blev bisat fra Tårnby kirke den 15. november 2016. 

 

Personligt havde jeg den store fornøjelse at møde Bent og  

hans kone Hanne i Helsingør havn samme år som jeg blev medlem 

af klubben. (2005) 

Her viste Bent sit åbne og initiativrige måde at tænke på. Efter få 

minutter var vi allerede i gang med at arrangere et træf. Det bliver 

svært sagde han – de fleste medlemmer er jo gamle. Han selv følte 

ikke alderen trykke. 

Bent har, stort set siden klubben blev etableret, været meget aktiv 

og en af de drivende kræfter både i kapsejlads og i det 

organisatoriske arbejde. Han blev valgt til bestyrelsen allerede i  

1988, og frem til 2012 var Bent bestyrelsesmedlem, næstformand 

og til sidst formand i alt sad Bent i bestyrelsen i 24 år. 

 

Æret være hans minde 

 

 

 
Den 11. november 2016 mistede Dansk Accent 26 klub et skattet 

og utroligt aktivt medlem.  

Tidligere formand Bent Andersen, ”Jacohai” er her ikke mere. 

Bent har de sidste par måneder været ramt af en hastigt udviklende 

cancer, på trods af sygdommen har han bibeholdt sit gode humør 

trods hyppige hospitalsindlæggelser.  

Bent blev bisat fra Tårnby kirke den 15. november 2016. 

 

Personligt havde jeg den store fornøjelse at møde Bent og  

hans kone i Helsingør havn, samme år som jeg blev medlem af 

klubben. (2005) 

Her viste Bent sit åbne og initiativrige måde at tænke på. Efter få 

minutter var vi allerede i gang med at arrangere et træf. Det bliver 

svært sagde han – de fleste medlemmer er jo gamle. Han selv følte 

ikke alderen trykke. 

Bent har, stort set siden klubben blev etableret, været meget aktiv 

og en af de drivende kræfter. Han blev valgt til bestyrelsen 

allerede i  xxx og i xxxx blev Bent formand som han var frem til 

xxx. 

 

Æret være hans minde 
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Stort tillykke til ”Sascha” med årets sejr i det rene Accent løb og stort tillykke til ”Anna” med 
2´pladsen i løb 4 - turlys. 
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                                                                 Husk tilmelding 

.  
Det er et drømmesyn, hver gang man oplever flere Accenter sammen. Accenterne 
mødes ved Frederikssund broen efter SRPI 2016. Her er det ”Sascha,” 
”Springeren”, ”Von” og ”Anne”. Der kunne have været 6 Accenter men - ”Verona” 
var udgået med skade på forstaget og havde søgt havn i Lynæs og ”Apolonia” kom 
ikke til start 
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Nyt fra regionerne 
 

 Nordjylland incl. Limfjorden og Læsø. 

Kontaktperson: 
Karsten Pietraszek, Vangsøgårdsvej 21, 8830 Tjele.  
Karsten har ”DEN 152 Snøvsen” /Nykøbing Mors  
Tlf.: 21810109  
email: karstenp@privat.dk 
 
 
 

 Vestjylland Ringkøbing Fjord. 

Kontaktperson: 
Per Brinch, Hybenvej 17, 6880 Tarm. 
Per har ”DEN 354 Boomerang”/Bork Rinkøbing fjord.  
Tlf.: 42391526 
email: apbrinch@turbopost.dk 
 

 Østjylland fra Århus til grænsen. 

Kontaktperson: 
Jesper Bælum, Strandvej 40, Ballen, Vester Skerringe Samsø. 
Jesper har ”DEN 32 Line II”/Ballen. 
Tlf.: 66121947 
email: jesper@baelum.net 

 

 Fyn og Storebælt 

Kontaktperson: 
Henning Sørensen, P.U. Bruuns vej 40, 5600 Fåborg. 
Henning har ”DEN332 Emil”/Fåborg. 
Tlf.: 20848801 
email: hs@ken.dk 
 
 
 
 
 
 

 

mailto:karstenp@privat.dk
mailto:hs@ken.dk
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 Roskilde Fjord og Isefjorden 

Kontaktperson: 
Lars Augustesen, Tolstrupvej 29F, 4330 Hvalsø. 
Lars har “DEN327 Springeren”/Herslev 
Tlf.: 41407369 
Email: augustesen20@gmail.com 
 

Lidt om hvad der rører sig på Accentfronten i Roskilde Fjord og Isefjorden.  
Der er tradition for, at vi mødes i Jyllinge om fredagen, inden vi starter på tur/kapsejladsen 
Sjælland Rundt på Indersiden (SRPI), der i år lå i midten af juni.  
 
Vi mødes for at ”sparke dæk” og udveksle ideer og erfaringer omkring vores både - er der 
nogen der har lavet eller fået noget nyt siden sidste år, så ser vi det, og får en god snak 
om det. Vi griller og hygger og synger måske et par sømandssange - det plejer at være 
kanon hyggeligt! 
 
Lørdag morgen tørner vi så ud og sætter kurs mod Yderbredningen hvor starten går kl. 
9.og varer lørdag og søndag med overnatning på Orø. Referat fra SRPI kan I vist læse om 
et andet sted i bladet. 
 
Der er pt. 11 både i vores 2 fjorde bl.a. 4 i Roskilde, 2 i Holbæk og 2 i Herslev. 
I Herslev er vi 2 accenter med i klubsejladsen om onsdagen, og vi har vel lov at prale med 
at de 2 accenter fik en samlet 1. og  2. plads i efterårets 9 sejladser. 
 
Vi glæder os til at mødes igen i Jyllinge næste år! 
 
Lars ”Springeren” D  327. 

 
 

                       
                                                 Hygge på “Springeren” 

 

 

mailto:augustesen20@gmail.com
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                                                             Kredsen overvejer at starte et  

                                                             vinter hold i maritim husflid 

 

 

 

 

 Hvidovre til Gilleleje og Bornholm incl. den svenske vestkyst (Malmø, Lomma, Rå 

mv.) 

Kontaktperson: 
Leif Andersen, Hallandsvej 69, 3140 Ålsgårde. 
Leif har ”DEN532 Verona”/Helsingør 
Tlf.: 40137408 
Email: lis.leif@gmail.com 
Kontaktperson:Lomma/Sverige Mats Carselid e-mail mats.carselid@yaho.se 
 

Antal Accenter i regionen: 
Der er faktisk kommet 5 nye Accenter som medlemmer i klubben i løbet af 
sommeren, hvilke er en glædelig ting, som muligvis vil gøre det lettere at mødes i 
Øresundsregionen det samlede antal både i det område jeg forsøger at ”holde øje 
med” er nu oppe på 22 Accenter. 
 
Træf i Sundby: 
Klubben har været så venlig at arrangere træf i Sundby – det var en utrolig positiv 
oplevelse. Ikke på antallet af både, men på kvaliteten af  
samværet af de deltagende, der var 5 fremmødte Accenter. På de følgende sider vil 
der være billeder af de deltagende både. 
 
Leif ”Verona” 532 
 
 
 
 

        
 

 

mailto:lis.leif@gmail.com
mailto:mats.carselid@yaho.se
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                                                               ”Champagne” 
 
 
 

                
                                                        ”Verona” 
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                                                                    ”Nemo” 
 
  

               
                                                                 ”Jacohai” 
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                                                                 ”Agnes” 
 
 

              
                                       Hygge god mad og fed stemning i Sundby 
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Indkaldelse til generalforsamling i Dansk Accent 26 klub 

 

Den ordinære generalforsamling 2017 afholdes søndag den 5. februar 2017 kl. 1100  i Roskilde 

Sejlklubs klubhus, Strandgade 12, 4000 Roskilde. 

 

Dagsorden er følgende: 
1. Valg af dirigent 

2. Bestyrelsens beretning 

3. Godkendelse af regnskabet 

4. Fastsættelse af kontingent for 2017 

5. Valg af bestyrelse i rækkefølge 

Formand, Næstformand, Kasserer, 2 bestyrelsesmedlemmer 

6. Valg af revisor og revisorsuppleant 

7. Indkomne forslag 

8. evt. 

 

Forslag der ønskes behandlet på generalforsamlingen under punktet ”indkomne forslag”, skal være 

bestyrelsen i hænde senest 14 dage før generalforsamlingens afholdelse og videre sendes til 

medlemmerne senest 7 dage før generalforsamlingen. 

 

Gæste oplæg.  

Hvem og tema meddeles inden generalforsamlingen. 

 

Klubben vil som sædvanlig være vært ved smørrebrød samt lidt drikkelse. 

 

For at kontingent pengene ikke skal gå op i mad spild, bedes I tilmelde jer hos  

formand Leif Andersen. Det kan i gøre ved at sende en mail til lis.leif@gmail.com, eller sende en 

SMS 40137408 . 

 

Bestyrelsen har besluttet, at hvert medlem som møder frem til 

generalforsamlingen, vil få udleveret en klubkasket 

 

                                         
 

 

 

mailto:lis.leif@gmail.com
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Kort referat fra bestyrelses mødet den 7/12 - 2016 i Roskilde sejlklub. 
 

Til stede: Palli ”Von”- Claus ”Jacohei” – Lars ”Springeren” og Leif ”Verona”. 

Referatet vil være noteret sidst under hvert punkt i dagsordenen. 

 

Dagsorden: 

1. Siden sidst gennemførte arrangementer 

 Træf i Jyllinge 

 SRPI (Sjælland rundt på Indersiden) 

 Træf i Øresund 

 Etablering af lokale netværk 

 Blad forår 

 Møde med DS vedr. klassereglerne 

Mangler at blive gennemført 

o Opdatering af klubbens profil på DS hjemmeside 

o Revidering af folder vedr. klubben 

 

Referat: 

a) For det første besluttedes det i 2017 at flytte træffet fra Jyllinge til Roskilde.  

Fredag den16 juni med mulighed for at ankomme torsdag den 15 juni. 

Dette begrundet i at det er en stor fordel at træf holdes i havne hvor klubben er 

repræsenteret. Pt er der ingen medlemmer i Jyllinge men til gengæld 4 Accenter i Roskilde 

 

b) For det andet besluttedes det at opfordre alle til at deltage i træffet om fredagen i Roskilde 

og evt. lørdag/søndag deltage i SRPI.  

 

c) For det tredje besluttedes det at hvis du/I ikke er motiveret til at sejle kapsejlads, har 

bestyrelsen fået en ide Du/I kan i stedet sejle ”Eskadresejlads”. 

            Du/I deltager i træffet om fredagen og om lørdagen når kapsejlerne drager fra Roskilde til 

Sælsø Hage for at starte SRPI. Sejler alle (Accenter) som ønsker det sejle ”Eskadresejlads”  

i samlet flok direkte til Orø havn, hvor de kapsejlende Accenter ankommer sidst på 

eftermiddagen.  

            Om aftenen er der i klubhuset på Orø højt humør fællesspisning (egen medbragt grill mad, 

gril på havnen) og underholdning med skønsang til et par blødt stemt guitarer betjent af Lars 

og besætning på ”Springeren” også kaldet ”Springerens stringers”. Et arrangement ingen 

som har oplevet det før ønsker at gå glip af. 

 

d) For det fjerde besluttedes det at gentage træffet i Sundby. Træffet bliver gennemført 

Lørdag – søndag den 29-30 juli 2017 med mulighed for at ankomme fredag den 28 juli. 

 

e) For det femte besluttedes det at arbejde på tiltag som skal understøtte klubbens lokale 

kontaktpersoner. Punktet diskuteres på generalforsamlingen. 

 

f) For det sjette besluttedes det at der er stor tilfredshed med klubbladets kvalitet og der er en 

overvejende stemning for at 2 numre er ok, især når det ses i sammenhæng med den store 

aktivitet som er på Facebook´s 2 platforme – den åbne samt den lukkede (kæmpe succes) og 

som kun er for medlemmer og alene en teknisk ”brevkasse”. 

 

g) For det syvende besluttedes det at fortsætte arbejdet med ”Klassereglerne”. Mødet med DS 

gik godt og Claus (Jacohei) arbejder videre med formuleringerne. 
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2) Generalforsamling februar 2017 

Gennemføres søndag den 5. februar 2017 kl. 1100 i Roskilde Sejlklubs lokaler på Roskilde 

havn. (Se indkaldelse i klubbladet) 

 

Det besluttedes at give en klub cap til hver fremmødt medlem på generalforsamlingen. 

 

            Det besluttedes at bestyrelsen vil udarbejde 3 ændringsforslag til generalforsamlingen. 

 

            Det besluttedes at arrangere en gæstetaler på generalforsamlingen. 

 

            1) klubbens navn skal ændres i vedtægterne, således at det svarer til det navn der bruges i 

det daglige.  

§ 1 Fra - Dansk Accent Klub - til - Dansk Accent 26 Klub. En lille ændring men alligevel 

der skal være orden i tingene.  

 

2) Og en ændring af § 5 så det entydigt fremgår af vedtægten at tidligere års praksis med at 

indkalde til generalforsamling gennem hjemmesiden eller pr. mail etc. er på plads. 

 

3) En ændring som flytter klubbens generalforsamling fra februar til marts måned grundet 

vinterferie ugerne 7 og 8 hvor mange er på skiferie etc. 

 

Dette til orientering: 

De 3 forslag vil naturligvis blive udarbejdet mere konkret og sendt til alle medlemmerne 

inden generalforsamlingen 
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Den lille båd med de store 
muligheder  

 
 

Der er dags dato 57 Accenter og 4 medejere/gaste i alt  61 medlemmer. Et resultat alle kan 
være tilfredse med – det er det største antal medlemmer siden klubben blev etableret for 36 

år siden.  
Det ser ud til at Dansk Accent 26 klub, er en af de få ”gamle” specialklubber under DS som 

har fremgang. 
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Årstal (Data fra klubbens stiftelse 1980 til 1986 findes ikke i klubbens arkiv) 

Medlemsudviklingen i Dansk Accent Klub 
fra 1987 til 2014 

Antal medlemmer 


